
1.  Velkomst og præsentation ved Lone Langballe

Referat
Lone Vase Langballe bød velkommen til fællesmøde mellem Ældre- og
Aktivitetsudvalget og Ældrerådet og redegjorde kort for starten på udvalgets
arbejde. Der var herefter en præsentation af de tilstedeværende.

2. Punkter fra Ældrerådet:

a. Forventninger til samarbejdet i den kommende byrådsperiode
Referat 2 a
Der udspandt sig en drøftelse af forventninger til samarbejdet i den kommende
byrådsperiode. Drøftelsen gav bl.a. anledning til følgende bemærkninger:

· Der er en forventning om en løbende dialog mellem Ældrerådet og Ældre- og
Aktivitetsudvalget om spørgsmål af relevans for ældre i Viborg Kommune.

· Der er et ønske om, at Ældrerådet inddrages forud for beslutningstagning.
Forvaltningen har et særligt ansvar for at have en opmærksomhed på dette.

· Der er en forventning om lydhørhed og dialog mellem hele Ældre- og
Aktivitetsudvalget og Ældrerådet.

· Ældrerådet har et ønske om at mødes med Ældre- og Aktivitetsudvalget, men
også flere af de øvrige fagudvalg.

Lone Vase Langballe konkluderede, at der er et fælles ønske om dialog og
samarbejde mellem Ældre- og Aktivitetsudvalget og Ældrerådet og en fælles
erkendelse af, at det er hensigtsmæssigt, at Ældrerådet inddrages i god tid forud
for beslutningstagning. Lone Vase Langballe opfordrede på Ældre- og
Aktivitetsudvalgets vegne til at medlemmer af Ældrerådet retter henvendelse til
medlemmer af Ældre- og Aktivitetsudvalget, når der opstår sager og spørgsmål af
interesse og relevans for Ældrerådet.
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b. Administration af visiteret kørsel
Referat 2 b.
Lone Vase Langballe inviterede til drøftelse af spørgsmålet om administration af
visiteret kørsel. Drøftelsen gav bl.a. anledning til følgende bemærkninger:

· Der er forståelse for, at borgeren selv skal afholde udgifter til transport med
henblik på efterfølgende udbetaling af kilometergodtgørelse eller refusion
af udgifterne. Det skønnes imidlertid ikke rimeligt, at kvitteringer skal
sendes pr post, hvilket er dyrt eller ved fremmøde i Borgerservice. Der blev
konkret opfordret til at kvitteringer scannes ind og sendes til Borgerservice
eller afleveres på det lokale dagcenter med henblik på fremsendelse til
Borgerservice.

· Der er tilfælde, hvor borgere har ventet 8 uger på at få udgifter refunderet.
· Administrationen af visiteret kørsel bør være enkel og velkommunikeret.

Lone Vase Langballe anførte, at den nuværende Administration af visiteret kørsel
er mere hensigtsmæssig end den tidligere, men bemærkede også, at forslaget om
at scanne kvitteringer ind forekommer hensigtsmæssig. Forvaltningen følger op på
forslaget.

Lone Vase Langballe henviste endvidere til to notater om administration af visiteret
kørsel. De to notatet er vedhæftet som bilag.

Forvaltningen anførte, at en sagsbehandlingstid på 8 uger er for lang og
opfordrede til at rette henvendelse til Mette Andreassen eller Maila Tandrup
såfremt der er konkrete eksempler på en sådan sagsbehandlingstid.

Notat om kørsel til
læge og speciallæge.docx

Oversigt over
kørselsordninger2017.docx

3. Eventuelt
Referat
Ældrerådet tilkendegav et ønske om, at medlemmer af Ældre- og Aktivitetsudvalget
henleder de øvriges fagudvalgs opmærksomhed på behovet for at inddrage
Ældrerådet proaktivt. Det gælder i særdeleshed Teknisk udvalg, Kultur- og
Fritidsudvalget og Social- og Sundhedsudvalget.

Ældrerådet bemærkede endvidere, at rådet med fordel kan inddrages i temadage,
arbejdsgrupper og workshops forud for beslutningstagning.

Ældre- og Aktivitetsudvalget opfordrede til at rette henvendelse til de respektive
medlemmer af udvalget, der er repræsenteret i andre fagudvalg, når der viser sig
sager af interesse for Ældrerådet. Ældre- og Aktivitetsudvalget henledte endvidere
opmærksomheden på det tværfaglige samarbejde på tværs af fagudvalg.

4. Afrunding af dagens møde
Eva Pinnerup takkede for et godt og konstruktivt møde, opsummerede drøftelser
og konklusioner på mødet og udtrykte anerkendelse af det fælles ønske om dialog
og samarbejde. Eva Pinnerup opfordrede Ældrerådet til at rette henvendelse til
medlemmer af Ældre- og Aktivitetsudvalget, når omstændighederne tilsiger det og
opfordrede forvaltningen til at have en opmærksomhed på, at inddrage Ældrerådet
forud for beslutningstagning.


